

ករណីសិក្សា

ជំនាញថ្មីអាច ឱ្យអតីតពលករចំណាកស្រុកមានលទ្ធភាពរកប្រាក់ចំណូល នៅក្នុងស្រុកភូមិបាន

គ្រួសារដែលជួបការលំបាកបន្ទាប់ពីធ្វើ ចំណាកស្រុក ឥឡូវនេះអាចបង្កើនប្រាក់ ចំណូលរបស់ខ្លួន និងជួយអ្នកដទៃឲ្យអាចរក ស៊ីចិញ្ចឹមជីវិតនៅតាមស្រុកភូមិបាន។

បញ្ហាប្រឈម

លាង និងសុភាពបានធ្វើចំណាកស្រុកទៅធ្វើការនៅចម្ការផ្លែឈើនៅប្រទេសថៃ ដោយសារតែពួកគាត់មិនអាចស្វែងរកការងារបានធ្វើនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ ពួកគាត់បានរិលមកស្រុកវិញដើម្បីមើលថែឪពុកម្តាយចាស់ជរា។ លាងនិយាយថា៖ «នៅពេល ដែលយើងត្រឡប់មកដល់ប្រទេស កម្ពុជាយើងមានការលំបាក ក្នុងការចាប់ផ្តើមមុខរបរ ព្រោះគ្មានលុយកាក់ និងជំនាញទេ»។ ស្ថានភាពរបស់ពួកគាត់កាន់តែពិបាកឡើងៗ ហើយពួកគាត់ ឲ្យកូនឈប់ទៅរៀន។



ផ្តួចផ្តើម

គម្រោងប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជារបស់ទីភ្នាក់ ងារសហរដ្ឋអាមេរិកដើម្បីអភិវឌ្ឍន៍អន្តរជាតិ (ហៅកាត់ថា USAID) តាមរយៈអង្គការ រីនរ៉ក់អន្តរជាតិ និងមជ្ឈមណ្ឌលកម្ពុជា សម្រាប់ការសិក្សា និងអភិវឌ្ឍន៍កសិកម្មកម្ពុជា (សេដាក) បាន ជួញឲ្យប្រាក់ចំណូលពួកគាត់កើនឡើង ដោយសារពួកគាត់ប្រើ ប្រាស់ ជំនាញថ្មីៗ។ គម្រោងបានផ្តល់ឲ្យ ពួកគាត់នូវការបណ្តុះ បណ្តាល និងសម្ភារៈ ដើម្បីចិញ្ចឹមមាន់ ដាំបន្លែ និងគ្រប់គ្រងមុខ របរខ្នាតតូចៗ។ សព្វថ្ងៃនេះ លាងនិងសុភាពមិនត្រឹមតែអាចជួយ គាំ ទ្រដល់ គ្រួសាររបស់ខ្លួនផ្ទាល់ទេ តែថែមទាំងចែក រំលែកចំណេះ ដឹង និងជំនាញ របស់ពួកគាត់ ដល់អ្នកភូមិ ដែលងាយ រងគ្រោះ ដទៃទៀត។

រូបភាព៖ ម៉ាក់ សុផាត /CTIP សុភាព និងលាងនៅចម្ការបន្លែ

លទ្ធផល

ពួកគេបាននិយាយថា៖ «បន្ទាប់ពីទទួលបានការគាំទ្ររបស់អង្គការសេដាក យើងអាចដាំបន្លែ និង ចិញ្ចឹមសត្វប្រើប្រាស់នូវបច្ចេកទេស ល្អៗ និងទទួលបានផលិតផលល្អ ដើម្បី លក់»។ ឥឡូវនេះ ពួកគាត់អាចរកចំណូលបានចន្លោះពី ៣,៧៥ ដល់១២,50 ដុល្លារ អាមេរិក ក្នុងមួយថ្ងៃ និងកូន គាត់ ត្រឡប់ទៅ សាលារៀនវិញ។

«គម្រោងនាពេលអនាគតរបស់គ្រួសារខ្ញុំគឺពង្រីកអាជីវកម្មរបស់យើង។ យើងសង្ឃឹមថាមានលុយ គ្រប់គ្រាន់ ដើម្បីទិញដី និងសង់ផ្ទះថ្មី» នេះជាសម្តីរបស់ លាង។ រហូតមកដល់ពេលនេះ ពួកគាត់ បានចែករំលែកជំនាញ ដល់ អ្នកភូមិ ចំនួន 15 គ្រួសារ ដែល បានចែករំលែកជំនាញនេះបន្តដល់ គ្រួសារចំនួន ២៧០ ។ លាង និងសុភាព ជាគ្រួសារមួយក្នុង ចំណោមគ្រួសារគំរូ ចំនួន ២២ ក្នុង ខេត្តចំនួនបួន ក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ដែលទទួលបាន ការគាំទ្រដោយគម្រោងនេះ ហើយឥឡូវនេះ ចែករំលែកនូវជំនាញថ្មីទៅកាន់សហគមន៍របស់ពួកគាត់។

ខ្លឹមសារនៃករណីសិក្សានេះគឺជាការទទួលខុសត្រូវរបស់អង្គការរីនរ៉ក់អន្តរជាតិ និងមិនផ្តល់ឱ្យមាន របស់ USAID ឬរបស់រដ្ឋាភិបាលសហរដ្ឋអាមេរិកទេ។